
Sprawozdanie z działalności Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia w 2019 r. 

 

1. Komisja Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia została powołana w dniu 28 lipca 2014 r. 

na podstawie art. 5 ust. 2 pkt 5 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie (Dz. U. z 2019 r. poz. 688), § 8 ust 1 pkt 5 załącznika do 

uchwały Nr XCII/1378/13 Rady Miasta Krakowa z dnia 4 grudnia 2013 r. w sprawie 

przyjęcia Programu współpracy Gminy Miejskiej Kraków z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, określonymi w art. 3 ust 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (Dz. U. z 2019 r. poz. 688) 

na rok 2014 oraz Zarządzenia Nr 759/2011 Prezydenta Miasta Krakowa z dnia 28 

kwietnia 2011 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu powoływania oraz zasad 

funkcjonowania Komisji Dialogu Obywatelskiego. 

 

2. W związku z wejściem w życie Zarządzenia Nr 1379/2019 Prezydenta Miasta Krakowa 

z dnia 10 czerwca 2019 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu tworzenia oraz 

funkcjonowania Komisji Dialogu Obywatelskiego (uchylającego wcześniejsze 

zarządzenie), dokonano aktualizacji regulaminu na posiedzeniu w dniu 3 września  

2019 r. Regulamin został zmieniony uchwałą Komisji, podjętą większością głosów 

obecnych na posiedzeniu członków Komisji.  

 

3. W skład KDO ds. Zdrowia w 2019 r. wchodziło 12 organizacji pozarządowych, w tym 

jedna z nich w przeciągu roku zmieniła nazwę z Fundacji Hipoterapii - Na Rzecz 

Rehabilitacji Dzieci Niepełnosprawnych na Fundację Pełna Życia. 

 
4. KDO ds. Zdrowia obradowała na 7 posiedzeniach, tj. w dniach: 15 stycznia, 5 lutego, 

23 kwietnia, 14 maja, 3 września, 19 listopada oraz 7 grudnia 2019 r.  

 

5. Najważniejsze ustalenia z posiedzeń w 2019 r.: 

 Komisja Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia na posiedzeniach wybrała 

Przewodniczącego KDO, tj. Pana Pawła Wójtowicza Wiceprzewodniczącą KDO,  

tj. Panią Elżbietę Kowalczyk oraz nowego Sekretarza Komisji, tj. Panią Agnieszkę 

Markielowską z ramienia Wydziału Polityki Społecznej i Zdrowia UMK, która 

zastąpiła wcześniejszego sekretarza Panią Małgorzatę Szmer. 

 Wskazano na konieczność realizacji w ramach Miejskiego Programu Ochrony 

Zdrowia  „Zdrowy Kraków” programu profilaktyki okulistycznej. 

 Zwrócono się z prośbą o utworzenie bazy mailingowej organizacji działających  

w obszarze zdrowia na terenie Krakowa z poziomu Urzędu Miasta Krakowa. 

Organizacje, które zgłosiłyby się do bazy otrzymywałyby na bieżąco informację  

o ogłaszanych otwartych konkursach ofert dla NGO-s w obszarze zdrowia.  

W nawiązaniu do powyższego, członkowie zainicjowali forum internetowe 

dostępne pod stroną  www.kdozdrowie.fora.pl, na którym po zarejestrowaniu się  

i uzyskaniu akceptacji administratora (P. Karola Hajduka) można dzielić się ważnymi 

informacjami. 

http://www.kdozdrowie.fora.pl/


 Omówiono zasady konkursu ofert na realizację zadań z zakresu zdrowia 

publicznego oraz przedstawiono złożone oferty przez organizacje pozarządowe. 

 Zaproponowano kandydaturę Pani Eweliny Kowalczyk do Krakowskiej Rady 

Działalności Pożytku Publicznego. 

 Wspomniano o kampanii edukacyjnej planowanej przez Okręgową Izbę Lekarską 

wspólnie z NFZ przy dodatkowym wsparciu UM Krakowa z Wydziałem Komunikacji 

Społecznej odnośnie SOR-ów, w tym rozróżniania ich od świątecznej i nocnej 

opieki. 

 Poruszono istotny temat związany z technologią 5G, który przedstawiła Pani 

Barbara Gałdzińska – Calik, Ekspert Urzędu Miasta Krakowa ds. PEM. Nadmieniła, 

iż Urząd Miasta Krakowa zajmuje się już od kilku lat ochroną mieszkańców przed 

polami elektromagnetycznymi. Od 2016 r. Urząd Miasta Krakowa kupuje sprzęt dla 

mieszkańców celem pomiaru pól elektromagnetycznych, co jest działaniem 

innowacyjnym w skali kraju. Każdy mieszkaniec może wypożyczyć ekspozymetr 

PEM, który po całodobowym noszeniu wskazuje wartość oraz rodzaj pól 

elektromagnetycznych na jakie dana osoba była narażona. Ekspert przedstawiła 

sytuację na świecie oraz zagrożenia z tym związane. Technologia 5G wymaga 

większej liczby stacji bazowych, co wiąże się z wykorzystaniem infrastruktury miast 

oraz wycinką drzew. Najwięcej do środowiska pól elektromagnetycznych generuje 

internet mobilny, który potrzebuje jednocześnie dużej liczby stacji bazowych  

by mógł sprawnie działać. Dane z raportu Komisji Europejskiej wskazały na fakt,  

iż Polska jest w czołówce korzystania z internetu mobilnego, a na końcu jeśli chodzi 

o używanie internetu światłowodowego (przewodowego), który jest najszybszą 

formą dostępu do internetu i nie generuje żadnego promieniowania  

do środowiska. Ponadto Ekspert przytoczyła wstępne badania i potwierdzenia  

z Ministerstwa Zdrowia potwierdziło korelację narażenia na pole 

elektromagnetyczne, a  wystąpieniem glejaka. Pani Ekspert wyraziła nadzieję  

na wspólne zorganizowanie kampanii edukacyjnej.  

 Omówiono realizowany projekt przez MATIO Fundację Pomocy Rodzinom i Chorym 

na Mukowiscydozę, dotyczący opasek lokalizacyjnych dla osób cierpiących na 

choroby neurodegeneracyjne. Zadanie to zostało wybrane w ramach otwartego 

konkursu ofert na realizację w formie wsparcia zadania publicznego w zakresie 

działalności na rzecz osób niepełnosprawnych pn. „Zakup opasek lokalizacyjnych”. 

 Zaproponowano aby posiedzenia KDO ds. Zdrowia odbywały się łącznie  

z KDO ds. Osób Niepełnosprawnych, w zależności od potrzeb i omawianych 

tematów. 
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